
 بخشودگی ۲ برابری دیرکرد 
جرایم رانندگی

رئیس پلیس راهور ناجا از بخشودگی ۲ برابری دیرکرد 
جرایم رانندگی تا دی ماه ۱۴۰۰ خبر داد. سردار سیدکمال 
هادیانفر در این باره گفت: بر اساس پیشنهاد پلیس راهور به 
مجلس شورای اسلامی بخشودگی ۲ برابری دیرکرد جرایم 
رانندگی تا دی  ماه ۱۴۰۰ ابتدا در کمیسیون تلفیق و سپس 
در صحن اصلی مجلس تصویب شد. بر اساس این مصوبه، به 
جهت مساعدت به مردم عزیزمان جرایمی که در سال های 
گذشته به دلیل عدم پرداخت، ۲ برابر شده اند، به اصل جریمه 
خود بازمی گردند. وی ادامه داد: این مصوبه به پلیس راهور 
ناجا ابلاغ شد و تمام جرایمی که طی سال های گذشته به 
عنوان معوق مانده و مشمول ۲ برابری شده و تا پایان سال 
۹۹ ثبت شده اند به اصل خود بازگشتند و مالکان وسایل نقلیه 
می توانند از روز شنبه چهارم اردیبهشت ماه تا پایان دی ماه 
سال ۱۴۰۰ از این فرصت استفاده کنند. رئیس پلیس راهور 
ناجا افزود: شهروندان می توانند با مراجعه به دفاتر پلیس +۱۰ 
لیست جرایمی را که به اصل خود بازگشته است دریافت کنند 
و از طریق درگاه های بانکی یا سایت راهور ۱۲۰ به صورت 

حضوری و غیرحضوری پرداخت کنند. 

 افزایش ۶ تا ۱۰ درجه ای دمای هوا 
در برخی مناطق کشور

مدیرکل پیش بینی و هشدار سریع سازمان هواشناسی 
گف��ت: طی روزهای آینده، دمای هوا در برخی مناطق بین 
۶ تا ۱۰ درجه س��انتیگراد افزایش می یابد. صادق ضیاییان 
در گفت و گو با ایس��نا گفت: ۳۱ فروردین در بیشتر مناطق 
کشور آسمانی صاف و جوی پایدار حاکم خواهد بود، البته 
در بخش هایی از شمال غرب ابرناکی و بارش پراکنده دور از 
انتظار نیست. وی ادامه داد: طی روز چهارشنبه اول اردیبهشت 
در برخی مناطق ش��مال غرب، دامنه های البرز و زاگرس و 
سواحل غربی دریای خزر افزایش ابر همراه با بارش پراکنده، 
گاهی رگبار و رعد و برق و وزش باد پیش بینی می شود. این 
شرایط را طی روزهای پنجشنبه و جمعه )۲ و ۳ اردیبهشت( 
در ارتفاعات و دامنه های البرز و زاگرس، سواحل دریای خزر و 
بخش هایی از نواحی مرکزی کشور خواهیم داشت. به گفته 
ضیاییان، طی روزهای سه شنبه و چهارشنبه )۳۱ فروردین 
و اول اردیبهشت( در سواحل دریای خزر دمای هوا بین ۶ تا 

۱۰ درجه سانتیگراد افزایش می یابد.

پلمب قصابی فروشنده آبزیان 
حرام گوشت در تهران

رئیس پلیس نظارت بر اماکن عمومی پایتخت از پلمب 
ی��ک واحد قصابی به دلیل عرضه »ماهی مرکب« خبر داد. 
سرهنگ نادر مرادی در گفت وگو با فارس از پلمب یک واحد 
صنفی قصابی در غرب تهران خبر داد. وی در تشریح این خبر 
گفت: با شکایت شهروندان ساکن محدوده غرب تهران درباره 
فعالیت غیرقانونی یک واحد صنفی در حوالی بلوار مرزداران، 
ماموران معاونت نظارت بر اماکن عمومی پلیس تهران برای 
بررسی به محل اعزام شدند و در تحقیقات انجام شده مشخص 
ش��د مالک این واحد صنفی اقدام به توزیع غیرمجاز آبزیان 
حرام گوشت به مشتریان خود می کند که با هماهنگی از سوی 
دادستان و سرپرست دادسرای ناحیه ۱۹ تهران، کارشناسان 
سازمان دامپزشکی استان تهران واحد صنفی مذکور پلمب 
شد. سرهنگ مرادی تصریح کرد: در بررسی های انجام شده 
۲۲ کیلوگرم »ماهی مرکب« کش��ف شد و متهم در همان 
بازجویی اولیه به جرم ارتکابی اعتراف کرد و برای سیر مراحل 

قضایی به دادسرا معرفی شد. 

۱۲ کشته و مصدوم در حادثه 
آتش سوزی کارگاه مبل سازی

سخنگوی سازمان اورژانس کشور از وقوع حادثه حریق 
در ی��ک کارگاه نجاری خبر داد. مجتبی خالدی گفت: این 
حادثه در منطقه پردیس، بلوار خلیج فارس رخ داد. خالدی 
گفت: این حادثه تاکنون ۶ فوتی و یک مصدوم داشته است. 
کشته شدگان شامل ۳ مرد و ۳ زن هستند. 5 نفر نیز در خارج 
از سوله دچار آسیب شدند که ۳ نفر در محل درمان و یک 
نفر توسط اورژانس هوایی و یک نفر با ۲۰ درصد سوختگی 

با آمبولانس به بیمارستان انتقال داده شدند. 

اهمیت مشاوره قبل از ازدواج
یک روانشناس و مشاور خانواده خطاب به زوجینی که قرار 
است زندگی مشترک خود را آغاز کنند، گفت: برای درک بهتر 
مشاوره قبل از ازدواج، حتما سری به دادگاه های خانواده بزنید 
و درباره طلاق زوجین به تحقیق بپردازید تا متوجه ضرورت 
و اهمیت مشاوره قبل از ازدواج شوید. دکتر شقایق درویشی 
درباره مهم ترین اهداف مشاوره قبل از ازدواج گفت: مشاوره 
قبل ازدواج، زوجین را در زمینه تشکیل زندگی مشترک بهتر 
راهنمایی می کند و آنها را از گرفتن تصمیم های احساسی که 
ممکن است مشکلاتی را ایجاد کند و در نهایت بعد از مدتی 
متوجه تصمیم اشتباه خود خواهند شد، بازمی دارد و کمک 
می کند که به صورت منطقی درباره ازدواج تصمیم بگیرند و 
به بیراهه نروند. وی خطاب به زوجینی که قرار است زندگی 
مش��ترک خود را آغاز کنند، گفت: برای درک بهتر مشاوره 
قبل از ازدواج، حتما س��ری ب��ه دادگاه های خانواده بزنید و 
درباره طلاق زوجین به تحقیق بپردازید تا متوجه شوید بر 
اس��اس چه مسائل پوچ و بیهوده ای یک زندگی مشترک از 
بین رفته و زوجین قصد جدایی از یکدیگر را دارند. این در 
حالی است که اگر آنها پیش از ازدواج از مشاوره های مربوط 
استفاده می کردند، خیلی زودتر متوجه عدم تفاهم با یکدیگر 
می شدند و وارد زندگی مشترک نمی شدند. درویشی با اشاره 
به بیانات مقام معظم رهبری گفت: رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در بند ۱۰ »سیاست های کلی خانواده« بر ساماندهی نظام 
مشاوره ای و آموزش قبل، حین و پس از تشکیل خانواده و 
تسهیل دسترسی به آن بر اساس مبانی اسلامی- ایرانی برای 
اس��تحکام خانواده تأکید کردند. وی ادامه داد: یکی از علل 
اختلاف و طلاق در خانواده ها که در دادگاه ها مشاهده می شود، 
این اس��ت که زوجین بدون ش��ناخت از یکدیگر و مشاوره، 
وارد زندگی مشترک می شوند و این امر کاملا اشتباه است؛ 
»هم کُفو« بودن از توصیه های دین اسلام برای همسرگزینی 
است، در نتیجه یکی از راه ها برای ضمانت پایداری زندگی، 
حضور در چند جلسه مشاوره و آزمون های شخصیتی است. 

اخبار

اجتماعی
هر علائم »شبه سرماخوردگی« کروناست

معاون درمان ستاد مقابله با کرونای استان تهران با بیان اینکه آلودگی کرونا بشدت زیاد است به طوری که ویروس به صورت یکدست در همه جا وجود 
دارد، گفت: هر گونه علائم شبه  سرماخوردگی در حال حاضر کروناست. نادر توکلی در گفت وگو با فارس گفت: توصیه اکید داریم از دورهمی ها پرهیز کنید و 
هر گونه علائم شبه  سرماخوردگی در حال حاضر منتسب به کروناست. توکلی گفت: اکنون آلودگی کرونا به صورت یکدست در همه جا وجود دارد. 
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مصطفی خدابخشی: رنگ از رخسار شهر پریده و این روزها 
کمتر تحرکی را در حوزه عمران آن می توان مش��اهده کرد. 
گویی تهران در این سال ها فرزندخوانده ای است که نه دولت 
و نه شورای شهر علاقه ای به برنامه ریزی و سرمایه گذاری برای 
آینده آن ندارند. در سال های اخیر این بی برنامگی و دچار شدن 
مدیریت شهری به روزمرگی، دامان شهر را گرفته تا اینکه شهر 
به سوی فرسودگی سوق پیدا کند. حال که به ماه های پایانی 
کار دولت و مدیریت شهری نزدیک می شویم و فصل نمایش 
کارنامه ها فرا رسیده است، کم کاری های صورت گرفته در این 
بخش بیش از پیش به چشم می آید و مردم به عنوان ناظران 
اصلی ش��هر اذعان دارند که پایتخت در این سال ها بیش از 
آنکه به عنوان یک موجود زنده شناخته شود، روبه فراموشی و 
خاموشی گذاشته است. برای بررسی وضعیت مدیریت شهری 
در ۴ سال گذشته، گفت وگویی را با ابوالفضل قناعتی، عضو 

شورای چهارم شهر تهران انجام داده ایم. 

  در دوره پنجم شورای شهر تهران با توجه به اینکه نگاه 
سیاسی حاکم بر آن مطابق با جریان سیاسی دولت بود، همه 
چشم انتظار رشد و پویایی شهر بودند. به نظر شما ریشه این 
عدم کارایی با وجود همسو بودن جریان سیاسی شهر و دولت 

را باید چگونه تحلیل کرد؟
م��ا ۲ بحث داریم؛ یکی آنکه ش��هرداری فعلی را جدا از 
دولت فعلی ببینیم، همان طور که در شهرداری قبل نه دولت 
آقای احمدی نژاد و نه دولت آقای روحانی با شهردار تهران نه 
هماهنگ بودند و نه همفکر. در دوره آقای قالیباف، دولت تدبیر 
و امید به دلیل اختلافات فکری و سلیقه، حقوق شهروندان 
تهران را نداد. در ش��ورای چهارم که ما بودیم و دولت تدبیر 
و امید سر کار آمد، ما شاهد بودیم که نسبت به موضوعات 
موجود در شهر، سلیقه ای برخورد می شد. این نوع رفتار در 
مقابل ش��هرداری و شورای شهر نه راه را هموار می کرد و نه 
امکانی در اختیار شهرداری قرار می داد، لذا با روی کار آمدن 
ش��ورای پنجم، ما خوشحال بودیم که به دلیل همسو بودن 
دولت و شورای ش��هر، اتفاقات خوبی برای شهروندان شهر 
تهران رقم بخورد و شورای شهر و شهرداری بتوانند به واسطه 
همفکری و هم سلیقگی حقوق شهر تهران را از دولت بگیرند. 
متاسفانه طی سال هایی که از عمر شورای پنجم گذشته، 
می بینیم از این ظرفیت، شورای شهر و شهرداری نتوانستند 
بدرستی استفاده کنند. بالاخره دولت، دولت خودشان بود؛ در 
بسیاری از موضوعات دولت باید در پروژه های زیر ساختی شهر 
تهران کمک کند بویژه در مس��ائل مربوط به مترو، اتوبوس، 
عوارض راهنمایی و رانندگی و سوبس��یدهایی که باید برای 
حمل و نقل در نظر بگیرد. بر اس��اس قانون، دولت ۳۰ درصد 
هزینه های مربوط به حمل و نقل عمومی را باید پرداخت کند 
ولی می بینیم که این اتفاقات رخ نداد؛ شاید دولتی ها علاقه  

ندارند به شهر تهران بها بدهند. 

دولت تدبیر و امید در زمان آقای قالیباف کمکی نکرد و 
در این دوره نیز تا جایی که من مطلع هستم، کمکی را انجام 
نداده است. حال نمی دانم اینها با مردم تهران مشکل دارند 
یا موضوع دیگری است. عدم توجه به تهران می تواند ناشی 
از بی تدبیری یا مش��کلات کلان کشور باشد. مسؤولان باید 

خودشان بیایند و در این زمینه توضیح دهند. 
  در برخی اظهارنظرها، مس�ؤولان مدیریت شهری اعلام 
کرده اند درآمدهای ش�هر محقق ش�ده که این خود نوعی 
پارادوکس ایجاد می کند. س�وال اینجاست که اگر درآمدها 
محقق شد، چرا ما شاهد اجرای پروژه های عمرانی در شهر 

نیستیم؟
دقیقا نکته ما همین موضوع است. عملکرد شهرداری، ما 
را دچار پارادوکس کرده است. ما با خبر شدیم دوستان شورا 

و شهرداری گفته اند درآمدهای مان محقق شده است. 
اینه��ا در بودجه ۲ ه��دف را دنبال می کنند، یکی بحث 
درآمدها و دوم بح��ث هزینه ها. در موضوع درآمدها بودجه 
این دوره از مدیریت ش��هری نس��بت به دوره چهارم سالی 
۳-۲ هزار میلیارد افزایش داشته است به طوری که بودجه 
ش��هرداری در س��ال ۱۳۹۹، ۳۰ هزار میلیارد بود و این رقم 
در سال ۱۴۰۰ به ۴5 هزار میلیارد تومان رسیده است. من 
شنیده ام که دوستان مطرح می کنند در بحث درآمدها به تمام 
هدف گذاری های شان رسیده اند. سوال درستی مطرح کردید، 
خب! اگر درآمدها محقق شده، چرا فعالیت های تان در شهر 

مشهود نیست و دیده نمی شود؟
ما در دوره چهارم شورای شهر بودجه کمتر از شما را به 
شهرداری می دادیم و همه پروژه ها روندی رو  به رشد داشته و 
افتتاح می شدند. مترو، تقاطع ها، زیرگذرها، ادامه حکیم، تونل 
حکیم، تونل نیایش، پل طبقاتی صدر، خط 7 مترو و خط ۳ 

مترو بخش��ی از پروژه هایی بودند که در آن دوره انجام 
شد. هم اکنون شما برای شهر چه کرده اید؟
م��ا بودجه کمتری را تصویب کردیم و 
کار بیشتری صورت گرفت اما شما بیشتر 
پول دارید و کار خاصی انجام نداده اید. ما 
که اتفاقی در شهر نمی بینیم. اگر کاری 
کرده ای��د گزارش دهی��د که چه تعداد 
ایستگاه مترو و چه تعداد خدمات ارائه 
داده اید. حالا که ادعا می کنید پول های تان 
محقق شده، پس کجا این پول ها هزینه 

ش��ده است؟ ما کمتر از شما پول 
داشتیم و بیشتر عملکرد 

دادیم، شما  نشان 
هم عملکردتان 
را نشان دهید. 
دوگانگی  این 
ایجادش��ده و 

ای��ن دو منظوره عمل ک��ردن را نمی دانم باید چگونه تعبیر 
و برداشت کرد. 

  می توانید مهم ترین پروژه هایی را که در دوره پنجم مدیریت 
شهری به بهره برداری رسید نام ببرید؟

ما در این زمینه بر اساس معیارهای آماری باید نگاه کرده 
و نظر بدهیم. بخشی از کارهای مهمی که در این دوره انجام 
شد، مربوط به افتتاح یک یا ۲ ایستگاه مترو بود که پیش از 
آن و در دوره چهارم 7۰ درصد رشد داشتند و در این دوره این 
دوستان تکمیلش کردند. همچنین یکسری پروژه های شهری 
را که بعضا ۴۰ الی 5۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشتند، نهایی 
کردند که در این زمینه باید به تونل اس��فندیار و تقاطع پل 

ولنجک اشاره کرد. 
عملا باید گفت در دوره پنجم مدیریت شهری، پروژه ای 
ش��روع نشد و این دوستان آغازگر طرحی نبودند و صرفا به 
پروژه هایی ورود کردند که یا در دوره قبل طراحی شده بود 
یا تاس��یس کارگاه برای آن صورت گرفته بود یا بیش از 5۰ 

درصد پیشرفت داشت.
  انتخاب شهردار یکی از مهم ترین انتخاب هایی است که 
اعضای شورای شهر انجام می دهند. ما در دوره پنجم شاهد 
تکثر انتخاب شهردار بودیم که این خود ضربه سنگینی را به 

مدیریت شهری و عدم کارایی آن وارد کرد. 
بگذارید اینگونه بگویم؛ برای شورای شهر ۲۱ نفر معرفی 
شدند که از یک لیست بودند. اینها با مقوله شهر آشنا نبودند 
و نمی توانستند برای شهر کار خاصی انجام دهند. این افراد 
با توجه به طیف سیاسی شان، روی کار آمدند لذا در انتخاب 
شهردار نیز، دچار نگاه سیاسی شدند و یک فرد سیاسی را بر 
مسند شهرداری تهران نشاندند. متاسفانه در این انتخاب به 
هیچ عنوان شاخص های کارشناسی در نظر گرفته نشد و به 
جای اینکه با نگاه شهری، شهردار انتخاب شود، فردی سیاسی 
روی کار آمد. در این انتصاب رویکرد خدمت به شهر و مردم 

در نظر گرفته نشد. 
ما دیدیم با روی کار آمدن شهردار جدید، نگاه 
سیاسی بر شهر حاکم شد و تخصص محوری در 
شهر به حاشیه رفت. نکته قابل تامل در انتصاب 
ایشان این بود که وی وقتی معاون رئیس جمهور 
در سازمان میراث فرهنگی بود، اعلام کرده بود 
به دلیل بیماری قلبی توان انجام امور را ندارد و 
رئیس جمهور نیز اس��تعفایش را قبول کرد. حال 
چگونه مدیریت ش��هر تهران 
را به این فرد دادند که 
حجم کار در آن برابر 
با چند س��ازمان و 
وزارتخانه است؟ 

بعد از ایشان 
هم افرادی که 

انتخاب شدند، عملا با رویکرد سیاسی روی کار آمدند و شهر 
از تخصص و خدمت دور شد. 

در ش��ورای بعد یکی از موضوعات مهمی که باید مدنظر 
باش��د، فارغ از اینکه اصولگرا یا اصلاح طل��ب رای بیاورد، از 
هم اکنون باید انتخاب شهرداری توانا مدنظر قرار گیرد و باید 

از انتخاب فردی که با شهر سنخیتی ندارد، اجتناب کرد. 
اگر در گام اول اعضای شورای شهر، شهرداری مناسب را 
انتخاب کنند، یقینا می توان توقع داشت باقی امور به مانند 

دومینو درست پیش برود. 
  به نظر شما نبود نظارت درست بر عملکرد شورای شهر 
و شهرداری می تواند یکی از عوامل عدم توفیق این دوره از 

مدیریت شهری باشد؟
باید توجه داش��ته باشیم که نخستین ناظر به شوراها و 
ش��هرداری خود مردم هستند؛ مردمی که همیشه پای کار 
بودند و این بار هم با حضور خود مش��ت محکمی به دهان 
مخالفان داخلی و خارجی می زنند. نوع انتخاب صورت گرفته 
برای دوره ششم نشان می دهد که برآورد نظارتی مردم برای 
دوره پنجم چه بوده است. مردم باید کسی را انتخاب کنند 
که تجربه، سابقه و عملکردش پاسخگوی مطالبات شان باشد. 
این قدرت را قانون در اختیار مردم گذاش��ته اس��ت که 
شناسایی و بعد انتخاب کنند. اول خود مردم در این زمینه 
باید هوشمندانه عمل کنند و در مرحله بعدی مبادی نظارتی، 

امور مردم را از اعضای شورا و شهرداری مطالبه گری کنند. 
دستگاه های نظارتی باید بیایند و بپرسند که شما در دوره 
۴ ساله خود بودجه ای در حدود ۱۰۰ هزار میلیارد تومان در 
اختیار داشتید، این رقم چه شد و در کجا سرمایه گذاری صورت 
گرفت؟ مدیریت شهری باید در این زمینه گزارش دهد و خود 

را در برابر افکار عمومی و نهادهای نظارتی پاسخگو بداند. 
  به نظر می رس�د ش�ورای ششم فارغ از اینکه چه جریان 
سیاس�ی به آن وارد ش�ود، کار س�ختی را پیش رو خواهد 
داشت. مهم ترین اولویت هایی که باید اعضای شورای ششم 
شهر تهران برای خود مفروض بدانند، چه موضوعاتی است؟

با توجه به ش��رایط عمومی کشور به نظر بنده مهم ترین 
اولویت برای شورای ششم در گام اول این است که افرادی روی 
صندلی های این شورا بنشینند که از شم اقتصادی و سیاسی در 
مقیاس کشوری برخوردار باشند تا بتوانند این ارزیابی را داشته 
باشند که اگر وضعیت اقتصاد و تحریم ها به همین شکل ادامه 

داشته باشد، چگونه می توانند در شهر خدمت رسانی کنند. 
باید به این نکته توجه داش��ت که نگاه داش��تن شهر در 
وضعیت کنونی هزینه دارد لذا باید برنامه ریزی شود که این 
هزینه باید از کجا تامین ش��ود. آیا باید این هزینه از طریق 
عوارض از مردم تامین ش��ود یا باید روش های دیگری مورد 
توج��ه قرار گیرد؟ که البته اگر بخواهند هزینه ها را از مردم 
تامین کنند، این خود فشاری دیگر روی مردم ایجاد خواهد 
کرد و این موضوع به هیچ عنوان قابل پذیرش نیست، چرا که 

مردم دیگر تاب و تحمل هزینه های جدید را ندارند. 
ش��ورای بعد باید ببیند که با امکانات داخل شهر چگونه 
می تواند تولید ثروت کند. در اینجا باید دغدغه اول این باشد 
که چگونه با یکسری فعالیت های اقتصاد شهری می توان منابع 
مالی مدیریت شهر را تامین کرد و در اولویت دوم به نحوی 
برنامه ریزی شود که با منابع حاصل، مشکلات شهر مرتفع و در 
مقابل بدهکاری زیادی به روی دوش شهر نیفتد. به هر حال 
در امور عمرانی بدهکاری امری بدیهی اس��ت ولی به گونه ای 

نباید باشد که کار برای مدیران بعدی سخت شود. 
یکی دیگر از اولویت های شهر تهران بافت فرسوده است و 
باید شورای بعد در این زمینه برنامه ریزی جدی داشته باشد، 
از سوی دیگر راه اندازی باقی فعالیت ها در پروژه خط ۶ و 7 
مترو باید در دستور کار باشد، چرا که اگر این ۲ خط تکمیل 
شود ۳ میلیون سفر به ظرفیت سفرهای تهران افزوده خواهد 
شد و می تواند نقش بسیار موثری در کاهش ترافیک شهری 

داشته باشد. 
از سوی دیگر نوسازی ناوگان حمل و نقل عمومی از جمله 
تاکس��ی، مترو و اتوبوس بخش دیگری از نیاز ش��هر است. 
هم اکنون بخش عمده ای از این شبکه فرسوده شده و تعداد 

آنها در حال کم شدن است. 
همچنین پیگیری ایجاد پارکینگ های شهری نیز باید در 
محور توجه قرار گیرد. در برنامه 5 ساله دوم پیش بینی شد 
5۰ هزار پارکینگ در شهر تهران ایجاد شود که از این تعداد 
در نهایت ۱5 هزار پارکینگ تاکنون ایجاد شده و ما همچنان 

به ۳5 هزار پارکینگ در تهران نیاز داریم. 
هم اکنون بخش های مهمی از س��ازه های شهری نیاز به 
مرمت و نگهداری دارند. طی ۴ س��ال گذش��ته به موضوع 
نگه��داری تقاطع ه��ا، پل ها و خیابان ها بی توجهی ش��ده و 
چاله چوله های بسیاری در خیابان های شهر ایجاد شده؛ بخش 
زیادی از جداول مسیر آبراه ها و رنگ و لعاب شهر از بین رفته و 
شهر باید یک بار دیگر گردگیری و خانه تکانی شود. هم اکنون 
هم ظاهر شهر و هم باطن آن در قالب اجرای پروژه های عمرانی 

نیاز به اصلاح دارد. 
باید کارشناسانی در کنار شورا و اعضای شورای شهر قرار 
گیرند که فارغ از نگاه به بالادس��ت، طرح هایی مناسب برای 

تولید ثروت در شهر داشته باشند. 

ابوالفضل قناعتی در گفت وگو با »وطن امروز«: ضعف مدیریت شهری طی ۴ سال اخیر تهران را بی رنگ و لعاب کرده است 
دگرگونی و پویایی این کلانشهر نیازمند پوست اندازی مدیریتی است

پایتخت در فراموشی و خاموشی!
 عضو شورای چهارم شهر تهران: دولت تدبیر و امید در زمان آقای قالیباف کمکی به شهر نکرد و در این دوره نیز کمکی نشد 

حال نمی دانم اینها با مردم تهران مشکل دارند یا موضوع دیگری است 

ش��مار قربانیان ناش��ی از بیماری »کووید-۱۹« در کشور 
همچنان بالاس��ت و تعداد مبتلایان به این بیماری نیز در روز 
به بیش از ۲۴ هزار نفر می رسد. به گزارش »وطن امروز«، طبق 
گفته دکتر مسعود مردانی، عضو علمی ستاد ملی مقابله با کرونا، 
بیمارستان های کشور مملو از بیماران کرونایی است و ظرفیت 
بیمارستان های تهران نیز پر شده است. مسؤولان بیمارستانی نیز  
از پذیرش بیماران کرونایی که علائم کمی دارند امتناع کرده و 
با دادن داروهایی چون رمدسیویر به بیمار، آنها را برای گذراندن 
دوران این بیماری راهی خانه می کنند.  اکنون بیمارس��تان ها 
بالاجب��ار فقط افراد بدحالی که کرون��ا ریه  آنها را درگیر کرده 

است جذب می کنند. 
بر اساس اعلام وزارت بهداشت، ۲۴۳۴۶ بیمار جدید کرونایی 
طی یک شبانه روز در کشور شناسایی شد و متاسفانه ۳۹۸ نفر 

نیز جان باختند. 
بنا بر اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، 
تاکنون ۴۱۶ هزار و ۸۴ نفر دوز اول واکسن کرونا و ۱۳۴ هزار 
و ۴7 نفر نیز دوز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های 
تزریق شده در کش��ور به 55۰ هزار و ۱۳۱ دوز رسید. گفتنی 
است از ظهر روز یکشنبه تا ظهر دیروز ۳۰ فروردین و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، ۲۴ هزار و ۳۴۶ بیمار جدید مبتلا 
به »کووید-۱۹« در کش��ور شناسایی شدند که ۳ هزار و ۹۰۱ 
نفر از آنها بستری شدند. بنابراین مجموع بیماران »کووید-۱۹« 
در کشور به ۲ میلیون و ۲۶۱ هزار و ۴۳5 نفر رسید. متاسفانه 
در طول این ۲۴ س��اعت، ۳۹۸ بیم��ار »کووید-۱۹« نیز جان 

خود را از دست دادند تا مجموع جان باختگان این بیماری در 
کشور هم به ۶7 هزار و ۱۳۰ نفر برسد. خوشبختانه تاکنون یک 
میلیون و 7۹7 هزار و ۳۱۹ نفر از بیماران کرونایی بهبود یافته 
یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین ۴ هزار و ۸۴۳ نفر 
از بیم��اران مبتلا به »کووید-۱۹« در بخش  مراقبت های ویژه 
بیمارس��تان ها تحت مراقبت قرار دارند. تاکنون ۱۴ میلیون و 
5۰۰ هزار و 5۱۹ آزمایش تش��خیص »کووید-۱۹« در کشور 
انجام ش��ده اس��ت. همچنین در حال حاضر ۲57 شهر کشور 
در وضعیت قرمز، ۱۲۹ شهر در وضعیت نارنجی، 5۱ شهر در 

وضعیت زرد و ۱۱ شهر در وضعیت آبی قرار دارند. 

آغاز تزریق یک میلیون دوز واکسن کرونا ■
وزیر بهداشت توزیع ناعادلانه واکسن های »کووید-۱۹« را روی 
زشت دنیا خواند و در عین حال توفیقات ایران در تولید تجهیزات 
حفاظتی و همچنین واکسن بومی کرونا در ۶ پلتفرم و در شرایط 
تحریم ها را تشریح کرد. دکتر سعید نمکی در نشست بلندپایه 
مجمع سیاست گذاری هلسینکی با محوریت تقویت همکاری های 
کشورهای اروپایی، خلیج فارس، مدیترانه شرقی و شمال آفریقا در 
حوزه پاندمی »کووید-۱۹« افزود: تا زمانی که کل جهان ایمن 
نش��ده و ویروس در جایی در حال گردش است، خطر جهش و 
تهدید س��لامت کشورهای ایمن شده وجود دارد. وزیر بهداشت 

اظهار کرد: امروز، من با خش��نودی اعلام می کنم با وجود همه 
محدودیت ها، تحریم های یکجانبه غیرقانونی علیه مردم من و 
مشکلات اقتصادی ناشی از تحریم ها، ما موفق به تولید ملی همه 
نیازها برای مبارزه با »کووید-۱۹« از جمله لوازم حفاظت شخصی، 
کیت های آزمایش، تجهیزات، دستگاه های پزشکی، داروها و از 
همه مهم تر ۶ پلتفرم واکسن کاملا بومی، ۴ قرارداد تولید و تولید 
مشترک شدیم و این محصولات بومی در واکسیناسیون انبوه در 
ماه های آینده اس��تفاده خواهند شد. نمکی در بخش دیگری از 
صحبت هایش در حاشیه این نشست، گفت: ما مشارکت خود را با 
کوواکس آغاز کردیم و شروع به خرید سهمیه واکسن در این قالب 
کردیم و ۱۶ میلیون و ۸۰۰ هزار دوز در آنجا پیش خرید کردیم و 
ماه ها برای نقل و انتقال پول گرفتار بودیم که حل شد. وی گفت: 
به مردم عزیز کشور هم این مژده را می دهم که دیروز )شنبه( 
ما یک میلیون دوز واکسن جدید را که قرار بود قبل از عید به ما 
برسد اما با تأخیر در نیمه دوم فروردین ماه ۱۴۰۰ دریافت کردیم، 
به سرعت توزیع کردیم که به صورت گسترده این واکسیناسیون 
انجام می شود و ما تا آخر هفته و اوایل هفته آینده یک میلیون 
نفر را واکسینه خواهیم کرد. نمکی افزود: با اینکه ما لیست افراد 
پرخطر را داریم اما از امروز )دیروز دوشنبه( فراخوان می دهند تا 
از امروز بیماران پرخطر مانند افراد مبتلا به سرطان، افرادی که 
داروهای تضعیف کننده سیستم ایمنی دریافت می کنند و بیماران 
صعب العلاج و خاص، ثبت نام کنند. ان شاءالله ما تا قبل از مرحله 
دوم، واکسیناسیون این گروه مرحله اول را حداکثر تا هفته اول 

اردیبهشت ماه به اتمام خواهیم رساند. 

طی ۲۴ ساعت 398 مبتلا به کرونا در کشور جان  باختند و ۲۴ هزار و 3۴۶ بیمار جدید شناسایی شدند
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